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Предмет:Информација о реализацији иницијатива одборника 

 

 

   

Достављамо одговоре на иницијативе одборника поднесене на Двадесет 

седмојредовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 11. децембра 

2023. године. 
 

Мирослав  Матовић је, усмено, дао једну иницијативу. 
Он је предложио да се једна од улица у граду назове по покојној 

професорици, докторици Олги Благојевић, која је била први декан Стоматолошког 
факултета у Фочи. 

 

Одговор : Скупштина Општине Фоча 

 

Иницијатива ће бити прослијеђена на обраду надлежном радном тијелу Скупштине 
Општине Фоча, која је овлашћена да утврди промејна назива улица, тргова и јавних 
установа и објеката. 

 

Татјана  Шифорија је, писаној форми, дала двије иницијативе. 
 

1.  Она је поднијела иницијативу за учешће Општине Фоча у суфинансирању 
фасада на зградама у Светосавској улици бр. 34. и 36. 

Она је образложила да су зграде направљене 1961. године и нарушавају 
изглед самог града. Станари су се у задњих пет година обраћали Општини за помоћ. 

Она је замолила да се изађе у сусрет станарима и да Општина Фоча помогне у 
финансирању фасада зграда. 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Буџетом Општине Фоча за 2024 годину нису планирана средстава за 
суфинансирање обнове фасада стамбених зграда у граду, али укоико бузде додатих 
финансиских средстава захтјев ће се узети у разматрање и рјешавати на законом 
дефинисан начин. 

 

2.  Она је поднијела иницијативу за хитно доношење и реализацију пројекта 
уређења паркинга у улици Краља Петра I Карађорђевића (зграда иза маркета 
„Корт“).  

Она је образложила да је евидентан проблем паркирања 60 власника 
стамбених јединица, па иницира и моли надлежно одјељење Општинске управе 
Општине Фоча за помоћ у начину и рјешавању овог проблема. 

 

 



Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Програмом  Уређења грађевинског земљишта за 2024. годину планирана су 
средстава за уређење простора за дјечије игралиште и паркинг иза зграде која се 
налази у улици Краља Петра I (зграда иза маркета „Корт“). 

 

 

Душан  Бодирога је, усмено, дао двије иницијативе. 
 

1.  Он је предложио да једна улица у граду носи назив Јасеновачких жртава. 
Он је образложио да је 26. 11. 2023. године, приликом посјете српског 

патријарха Порфирија општини Фоча, епископ славонски Јован Ћулибрк изразио 
жељу да једна улица у граду понесе назив Јасеновачких жртава, као и да ниједан 
град у Републици Српској нема назив улице по јасеновачким жртвама, што је 
срамота за један народ.  

Он је предложио да Општина Фоча буде прва у којој ће нека улица понијети 
тај назив, тако да се мост назове „Мост Фочанске бригаде“, а да један крак Улице 
Алексе Шантића понесе назив „Улица јасеновачких жртава“.  

Он је истакао да је Фондација „Заборављени коријени“ направила филм о 
Гаравицама код Бихаћа, које је једно од највећих стратишта српског народа у Другом 
свјетском рату, гдје је за неколико мјесеци побијено око 12.000 Срба. Он је позвао 
све који су у могућности да у недељу, 17. 12. 2023. године, дођу и подрже пројекцију 
филма у биоскопу „Dolly Bell“. 

 

Одговор : Скупштина Општине Фоча 

 

Иницијативe ће бити прослијеђенe на обраду надлежном радном тијелу Скупштине 
Општине Фоча, која је овлашћена да утврди промејна назива улица, тргова и јавних 
установа и објеката. 

 

 

Милош  Милић је, усмено, дао једну иницијативу. 
Он је образложио да је замољен од суграђана да поднесе иницијативу да се код моста 
код КПЗ-а поставе огледала како би се ријешило питање безбједности у саобраћају, 
јер се људи жале да је изузетно тешко и непрегледно укључити се у саобраћај са 
моста према Болници. 
 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Комисија за постављање, уклањање и замјену саобраћајне сигнализације и опреме 

на путевима којима управља општина Фоча ће у наредном периоду изаћи на 
наведену локацију и утврдити да ли постоји потреба за постављањем саобраћајног 
огледала. 
Уколико буде потребе саобраћајно огледало ће бити постављено приликом 
постављања вертикалне саобраћајне сигнализације на подручју општине Фоча. 
 

Одговори на одборничке иницијативе  поднесене на Двадесетосмој редовној 
сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 30. јануара  2024. године 

 

На Двадесет осмој редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана у 
уторак, 30. јануара 2024. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда, нове 
иницијативе дао је одборник Душан Бодирога. 

 

Душан  Бодирога је, усмено, дао двије иницијативе. 



 

1.  Он је предложио да се у програму о уређењу путева и програму о 
асфалтирању путева у општини Фоча планира и Дејтонска улица. 

Он је образложио да се ради о асфалтирању око 50 метара горњег дијела 
улице, која се налази у Другој градској зони, а тренутно изгледа као улица са 
сеоским макадамом, иако у том неасфалтираном дијелу живи око 20 до 30 људи. 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

      Због прикључења водоводних цијеви на индивидуални стамбени објекат, дио  
      Дејтонске улице тренутно није асфалтиран. Када се буду изводили радови на   
      асфалтирању саобраћајнице у непосредној близини , завршиће се и дио улице  
      који није завршен. 
 

2.  Он је предложио да се ћехотинским мостовима, који су постојали и у 
вријеме Краљевине Југославије, врате називи које су тада носили, тако да се горњи 
мост зове „Мост Цара Душана“, а да се доњи мост зове „Мост Југа Богдана“. 

 

Одговор : Скупштина Општине Фоча 

 

Иницијатива ће бити прослијеђена на обраду надлежном радном тијелу Скупштине 
Општине Фоча, која је овлашћена да утврди промејна назива улица, тргова и јавних 
установа и објеката. 

 

Одговори на одборничке иницијативе  поднесене на Двадесетдеветој редовној 
сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 30. јануара  2024. године 

 

На Двадесет деветој редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је 
одржана у сриједу, 6. марта 2024. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда, 
нове иницијативе су дали одборници: Крсто Ивановић, Душан Бодирога и Татјана 
Шифорија. 

 

Крсто  Ивановић је, у писаној форми, дао једну иницијативу. 
Он је предложио да се испред Медицинског или Стоматолошког факултета 

Фоча постави спомен-плоча са именима и сликама погинулих студената тих 
факултета у претходном Одбрамбено-отаџбинском рату. 

 

Одговор : Начелник Општине Фоча  
 

Предметна иницијатива је прослијеђана Медицинском факултету 

Универзитета у Источном Сарајеву. 
 

Душан  Бодирога је, усмено, дао једну иницијативу. 
Он је предложио да општинска власт упути захтјев вишим нивоима власти и 

општинским јавним предузећима за уплату средстава за изградњу монашке келије у 
Челебићима.  

Он је образложио да се ради о првом и једином манастиру на подручју 
општине Фоча, у који треба да се усели у мају мјесецу, а неопходна су још 
минимална улагања како би био услован за усељење. 

 

 

 

 

 



Одговор : Начелник Општине Фоча  
 

Предложена иницијатива је упућена на више нивое власт на ниво Владе 
Републике Српске и ниво Вијећа Министара Босне и Херцеговине да донацију 
средстава изградњу монашке келије у Челебићима.  

 

 

Татјана  Шифорија је, у писаној форми, дала двије иницијативе. 
 

1.  Она је, на захтјев грађана из Карађорђеве улице, насеље Горње Поље, 
поднијела иницијативу да се у Карађорђевој улици, на дионици од броја 68. (иза 
пекаре, а пред раскрсницом) до броја 80. (Бичова кафана), изврши: 

-  забрана саобраћаја за камионе преко 10 тона, 
-  постављање два лежећа полицајца, 
-  расвјета на предметној дионици. 
Она је образложила да се становници из ове улице обраћају са молбом за 

забрану саобраћаја великим камионима и постављање лежећих полицајаца из разлога 
што им је угрожена безбједност; у задње двије године ограда је поломљена три пута 
код различитих власника од камиона и због недозвољене брзине којом се крећу 
аутомобили у предметној улици.  
 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Приликом израде Наредбе о регулисању саобраћаја на подручју општине Фоча ће  
бити регулисан саобраћај теретних возила на градским саобраћајницама, између  
осталог и у Карађорђевој улици. 
Програмима уређења грађевинског земљишта за 2024. годину, коришћења  
средстава заједничке комуналне потрошње за 2024. годину и утрошка средстава  
од шумских сортимената за 2024. годинуније планирано постављање „лежећих  
полицајаца“ на подручју општине Фоча, међутим уколико у наредном периоду  
буде расположивих финансијских средстава имајући у виду значај за  
безбједност саобраћаја наведене локације ће се узети у разматрање за  
постављање „лежећих полицајаца“. 

Наведена дионица Карађорђеве улице је планирана у плану изградње  
Јавне расвјете на подручју општине Фоча у 2024. години, али прије извођења  
радова је потребно добити сагласности власника парцела које се налазе уз  
саобраћајницу за постављање стубова расвјете пошто тренутно не постоји  
могућност изградње расвјете на јавној површини. 

 

2.  Она је предложила да се уради тротоар на дионици од улице Војводе 
Путника до зграде Основне школе, као и да се уради расвјета за овај дио улице. 

Она је образложила да су становници из ове улице спремни да на својим 
приватним парцелама дозволе постављање стубова. 
 

Наведена дионица од улице Војводе Путника до зграде Основне школе је 

планирана у плану изградње  Јавне расвјете на подручју општине Фоча у 2024. 
години, али прије извођења радова је потребно добити сагласности власника  
парцела које се налазе уз саобраћајницу за постављање стубова расвјете пошто  
тренутно не постоји могућност изградње расвјете на јавној површини. 

 

Достављено: 
1.Скупштина општине  

2.Копија а/а 


